
Besvarelse af spørgsmål nr. 228 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 23. januar 2006

Spørgsmål 228:
"Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 4. januar 2006 fra Villy 
Frølund Thomsen, København vedrørende behandling af parkinson, jf. alm. 
del. – bilag 202."

Svar:
I Villy Frølund Thomsens henvendelse af 4. januar 2006 til Folketingets 
Sundhedsudvalg anføres, at jeg og offentligheden skulle være blevet vild-
ledt af de behandlingsansvarlige i forbindelse med en undersøgelse om 
behovet for Deep Brain Stimulation foretaget af Dansk Parkinsonforening.

Jeg kan oplyse, at jeg hverken i mit brev af 14. januar 2004 eller i senere 
skrivelser af 6. april og 4. juni 2004 forholder mig til Dansk Parkinsonfore-
nings undersøgelse om behovet for operation med Deep Brain Stimulation.

Det, jeg refererer til, er oplysninger indhentet af Sundhedsstyrelsen fra de 
behandlende læger på henholdsvis Århus Kommunehospital og Bispebjerg 
Hospital om behandlingskapaciteten.

I henhold til disse oplysninger er det opfattelsen, at kapaciteten på de to 
sygehuse er tilstrækkelig. Der er dog enighed om, at flere parkinsonpatien-
ter kunne have gavn af Deep Brain Stimulation, hvorfor kendskabet til mu-
ligheden for operation er forsøgt udbredt ad flere kanaler, bl.a. i lægefaglige 
selskaber, med en artikelserie i Ugeskrift for Læger, via patientforeninger 
og ved et indlæg på TV i Lægens Bord.

For så vidt angår sundhedsfaglige vurderinger, herunder om kapacitet og 
kapacitetsbehov på bestemte behandlinger, støtter jeg mig til de oplysnin-
ger som Sundhedsstyrelsen indhenter.
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